
Kaupungin toimialojen ja seurakuntayhtymän ajankohtaiset asiat

Vanhusneuvoston asiantuntijaedustajat Vantaan kaupungin eri toimialoilta sekä Vantaan
seurakuntayhtymästä esittelevät lyhyesti oman toimialansa/seurakuntayhtymän ajankohtaisia asioita,
jotka saattaisivat kiinnostaa vanhusneuvostoa.

Vanhusneuvosto 13.6.2023

Kaupungin johdon ja strategian toimiala 
Ei kuulumisia.

Kasvatuksen ja oppimisen toimiala 
- Toimialan ensimmäinen osavuosikatsaus merkittiin tiedoksi kasvatuksen ja oppimisen 

lautakunnassa 16.5. 
- Kasvatuksen ja oppimisen kärkihankkeen Oppimiskampuksen hankeorganisaatiota on kehitetty 

ensimmäisellä vuosikolmanneksella. 
- DigiOne-hankkeen etenee yhdessä hankekumppaneiden kanssa ja ensimmäiset pilottikoulut 

aloittavat käytön lokakuussa (Vantaalla Päiväkummun koulu). Kyseessä on vanhempien ja koulun 
vuoropuheluun liittyvä sovellus.

- Varhaiskasvatuksen palvelusetelin kasvanut käyttö sekä perusopetuksen lisääntyneet 
vammaisoppilaiden määrät aiheuttavat lisätalousarviopainetta toimialan menomäärärahoihin. 
Lisätalousarvion tarvetta arvioidaan syksyllä. Lakimuutoksen takia varhaiskasvatuksen tulot 
arvioidaan toteutuvan talousarviota alhaisemmalla tasolla (asiakasmaksulain muutos, maksujen 
määräytymisen perusteena käytettäviä tulorajoja nostettiin 33 %.). Vammaisten lasten päivä- ja 
lomatoiminnasta saadaan taas ennakoitua enemmän tuloja

- Lapsiystävällinen kunta -työssä on tulossa viestintäkampanja syksyllä: jokaisen aikuisen vastuu 
ehkäistä ja puuttua kiusaamiseen ja väkivaltaan. Suositellaan, että syksyllä joku asiantuntija tulisi 
kampanjaa esittelemään myös vanhusneuvostolle.

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimiala 
- Syksyn tapahtumia ja toimintoja suunnitellaan vahvasti.
- Erityisesti ensi vuoden Vantaan 50 vuotisjuhlavuoden kokonaisuus suunnittelussa. Syksystä 

lähtien voivat yhdistykset hakea juhlavuoden tapahtumiin tukea avustuksina.
- Käynnissä Aura-hanke, joka saa taiteen edistämiskeskukselta rahoitusta. Siinä otetaan mukaan 

hyvinvointialueelta mukaan ihmisiä, koulutetaan palvelutalojen ohjaajia ja työntekijöitä ja 
kulttuuripuolen ihmisiä.

- Seniorikulttuuriyhteistyötä on aloitettu Keravan kaupungin kanssa.

Kaupunkiympäristön toimiala 
- Tikkurilassa rakennetaan asematiellä kävelykatua kaupungintalon edessä, aiheuttaa tällä hetkellä 

rakentamisen aikana hieman vaikeutta liikkumiseen. Keskustelua kokouksessa herätti seuraavat 
asiat:

o Miten huonosti liikkuvat pääsevät kirkolle nyt ja tulevaisuudessa, mitkä ovat kirkon 
nimetyt pysäköintipaikat?

o Missä on kaupungintalon invapaikat autoille tämän remontin aikana? Miten 
turvallisuusasiat on huomioitu kaupungintalolla, kuinka paloautot ja ambulanssit pääsevät 
kaupungintalolle?



- TERVI-hankkeessa tulee elokuussa kokemuskierrokset kahtena eri päivänä ja eri paikassa. Ti 15.8. 
Koivukylässä ja Tikkurilassa sekä to 17.8. Martinlaaksossa ja Myyrmäessä. Näistä tulee neuvoston 
jäsenille tarkemmat kutsut.

- Vantaalla on vähennetty pientareiden niittoa monimuotoisuuden vuoksi, niitetään ainoastaan 
niitä alueita mitkä ovat toiminnan tai turvallisuuden kannalta välttämättömyyttä

- Kuusijärven parkkialueella on edelleen ongelmia, uusi bussi 712 helpottaa liikkumista Tikkurilasta 
Kuusijärvelle. Hop on hop off -bussi myös vie sinne. Uusi tulentekopaikka, esteettömiä saunoja 
tulossa, kehitystä tehdään siellä monin eri tavoin.

- HSL talousarvion lausuntopyyntö tullut kaupungille. 
o Keskustelussa sovittiin, että vanhusneuvosto tekee tähän liittyen itsenäisen lausunnon 

edellisvuoden tapaan kaupunkitilalautakunnalle.  
o Timo Lahtinen ehdotti, että nimetään kolmihenkinen työryhmä pohtimaan lausuntoa.
o Työryhmään nimettiin Risto Pyhältö, Marja-Liisa Saares ja Ari Martinaho, kaikki 

vanhusneuvoston jäsenet saavat kommentoida.
o Pidetään ylimääräinen sähköpostikokous elokuun alussa, ja hyväksytään lausunto siinä.

Vantaan ja Keravan hyvinvointialueen vanhusneuvosto 
- 22.5. oli neuvoston kehittämisseminaari toimihenkilöiden kanssa, käsiteltiin vanhusneuvoston 

asemaa ja roolia suhteessa muihin hyvinvointialueen toimielimiin ja ajankohtaisia hankkeita.
- Seminaarin materiaalin voisi laittaa jakoon koko vanhusneuvostolle, Raimo Huvila selvittää.
- Tärkeintä on, että vanhusneuvoston tulee päästä hyvinvointialueellakin lausumaan myös 

suunnitteluvaiheessa, ei vasta sitten kun asiat loppuun asti mietitty.

Vantaan seurakuntayhtymä
- Krista Valtonen ja Satu-Elina Ansas on nimetty vanhusneuvostoon seuraavalle kaudelle
- On tehty kartoitusta, siitä miten laitoskäyntejä Vantaalla tehdään. 
- Kesällä on paljon tapahtumia: Kesäkahviloita eri paikoissa kesän ajan, Pyhän Laurin kirkolla 

juhannusjuhla. Pyhän Laurin kirkolla ja Tikkurilan kirkolla kesäkonsertteja
- Korson kirkolla alkaa syksyllä ikonimaalauskurssi.
- Vantaalle on avattu kahdeksan pyhiinvaellusreittiä, reittien esteettömyydestä ei ole tietoa.
- Keskiaikapäivä tulossa elokuussa Pyhän Laurin kirkolle.
- Vantaan seurakunnat mukana kirkon empatiakyselyssä. Lisätietoa voi lukea esim. täältä. Tuore 

kysely: Kirkko herättää aiempaa enemmän sekä positiivisia että negatiivisia tunteita - Kirkko ja kaupunki

Esitys:
Merkitään tiedoksi.

Päätös:
1. Merkittiin asiat tiedoksi
2. Päätettiin nimetä HSL:n lausuntoa tekevään työryhmään Risto Pyhältö, Marja-Liisa Saares ja Ari 

Martinaho.
3. Päätettiin kutsua elokuun alkuun koolle ylimääräinen sähköpostikokous, jossa HSL:n lausunto 

hyväksytään.

https://www.kirkkojakaupunki.fi/-/kirkko-herattaa-aiempaa-enemman-seka-positiivisia-etta-negatiivisia-tunteita
https://www.kirkkojakaupunki.fi/-/kirkko-herattaa-aiempaa-enemman-seka-positiivisia-etta-negatiivisia-tunteita

